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بازگشت آلودگی به هوای تهران از جمعه شب
اداره کل هواشناسی استان تهران اعلام کرد: از پنجشنبه بعد از ظهر تا عصر روز 
جمعه )۷ و ۸ دی ماه( با گذر یک سامانه بارشی از شمال کشور در سطح استان 
افزایش ابر و سرعت باد و بهبود نسبی کیفیت هوا و از جمعه شب تا اوایل هفته 

آینده انباشت آلاینده ها پیش بینی می شود.
به گزارش ایسنا بر اساس بررسی نقشه های پیش یابی و تحلیل الگوهای همدیدی، 
وضعیت جوی استان تهران تا روز پنجشنبه )۷ دی ماه( آسمان صاف، گاهی وزش 
باد ملایم و با توجه به پایداری نســبی هوا در نواحی پرتردد شــهری در بعضی 

ساعات غبار محلی و کاهش کیفیت هوا پیش بینی می شود.
پنجشــنبه بعد از ظهر تا عصر روز جمعه )۸ دی ماه( با گذر یک ســامانه بارشی 
از شــمال کشور در سطح اســتان افزایش ابر و افزایش سرعت باد، بهبود نسبی 
کیفیت هوا و در نیمه شــمالی بارش پراکنده و ارتفاعات بارش پراکنده برف دور 

از انتظار نیست.
از جمعه شــب تا اوایل هفته آینده با استقرار هوای پایدار و عدم وزش باد قابل 
ملاحظه و به دنبال آن انباشت آلاینده ها و کاهش کیفیت هوا مورد انتظار است.

تا روز پنجشنبه عدم تغییرات محسوس دما و برای روز جمعه در ارتفاعات شمال 
شرق  کاهش محسوس دما و ماندگاری آن تا اوایل هفته آینده پیش بینی می شود.

برگزاری مرحله سوم مسابقات مهارت آموزی سربازان
معاون فرهنگ مهارت آموزی و اشــتغال قرارگاه مرکزی مهارت آموزی کارکنان 
وظیفه نیروهای مسلح اعلام کرد مرحله سازمانی مسابقه مهارتی کارکنان وظیفه 

در ۹ استان کشور برگزار می شود.
به گزارش ایســنا، ذبیح الله جوانی با اشاره به برگزاری مرحله سازمانی مسابقات 
مهارتی ســربازان اظهارکرد: در آبان و آذرماه دو مرحله شهرســتانی و استانی 
مسابقات مهارتی کارکنان وظیفه به میزبانی سازمان های نیروهای مسلح برگزار و 

مرحله سازمانی مسابقات نیز از ۸ تا ۱۴ دی ماه برگزار خواهد شد.
وی با بیان اینکه این مسابقات از برنامه های مصوب سال ۱۴۰۲ قرارگاه مرکزی 
مهارت آموزی کارکنان وظیفه نیروهای مســلح است افزود: از مهم ترین اهداف 
برگزاری این دوره از مسابقات،فرهنگ سازی و ترویج مهارت آموزی و شناسایی 

استعدادهای برتر است.
جوانــی با بیان اینکه در مرحله ســازمانی ۱۶۳۸ نفــر از کارکنان وظیفه در ۹ 
استان کشــور با یکدیگر رقابت خواهند کرد گفت: در استان تهران ارتش، سپاه 
و فرماندهی انتظامی، در اســتان های البرز، خراسان رضوی و آذربایجان شرقی 
ارتش و فرماندهی انتظامی، در اســتان های خوزستان، مازندران، فارس و کرمان 
فرماندهی انتظامی و در اســتان قزوین وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 

میزبان و مجری مرحله سوم مسابقات که مرحله سازمانی است، خواهند بود.
جوانی تاکید کرد: میزبان این مرحله از مســابقات سازمان های نیروهای مسلح 
مستقر در استان های ذکر شده هستند و این مرحله از مسابقات در ۱۵ رشته با 
همکاری سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور و جمعیت هلال احمر جمهوری 

اسلامی ایران و به صورت عملی و پروژه محور برگزار می شود.

هواشناسی

انتظامی

وضعیت توزیع شیر برای حدود ۸ میلیون دانش آموز تشریح شد

تداوم توزیع شیر رایگان در مدارس برای ۵ سال آینده

معاون درمان وزارت بهداشت با اشاره به پایین 
بودن تعرفه های پزشــکی و تاخیرهای بیمه ها 
در پرداخت  آن، گفت: تعرفه به پاشنه آشیل ما 
تبدیل شــده که اگر اصلاح نشود دچار معضل 

می شویم.
به گــزارش ایســنا، دکتر ســعید کریمی در 
همایش تبیین جایگاه خدمات ماندگار در نظام 
سلامت و آیین نکوداشت دکتر عباس شیبانی 
)بنیانگذار هیات امنای صرفه جویی ارزی(، که 
در بیمارســتان قلب شهید رجایی برگزار شد، 
گفت: در دو ســال گذشــته ۱۶ هزار تخت به 
تخت های بیمارستانی کشور اضافه شده است 
و این در حالی اســت که کل تخت های کشور 
از قبل و بعد از انقلاب ۱۶۰ هزار اســت و ۱۶ 
هزار یعنی ۱۰ درصد و در دو سال گذشته ۱۰ 
درصد به کل تخت های بیمارستانی اضافه شده 
است و این درحالیســت که ساخت و تجهیز 
هر تخت بیمارستانی هزینه بالایی دارد و اگر 
هیات امنای صرفه جویی ارزی نبود بعید بود 

بتوانیم به این چابکی خدمت رسانی کنیم.
وی با تاکید بر اینکه بزرگ ترین نهاد حمایت 
کننده از تولیــدات داخلی هیات امنای صرفه 
جویی ارزی اســت، اظهار کرد: زمانی هم که 
خیرین ســلامت می خواهند کمــک کنند با 
شــنیدن نام هیات امنا خیال شان راحت است 
که کار درســت پیش می رود. همچنین حدود 

۲۰۰۰ تخت آی سی یو اضافه کردیم.
وی افــزود: در کرونای امیکــرون با درگیری 
 picu بالای کودکان مواجه شــدیم و نیاز به
داشتیم که با کمک هیات امنا تعداد picu به 

دو برابر افزایش یافت.
بــه گفته وی، همچنین حدود ۳۰۰دســتگاه 
پیشرفته پزشکی از طریق هیات امنای صرفه 

جویی ارزی خریداری و توزیع شده است.
کریمــی در بخــش دیگری از ســخنان خود 
درباره تعرفه های پزشکی، اظهار کرد: نمی توان 
خدمتی در مرکز دولتی با مبلغ بســیار پایین 
انجام داد، مــا حداقل بایــد در حد مصوبات 
شــورای عالی بیمه تعرفه بدهیــم که مراکز 
بزرگ پزشــکی ما دچار مشــکل نشوند. الان 

ویزیــت یک متخصص قلب در یک مرکز فوق 
تخصصــی مانند همین بیمارســتان ۳۷ هزار 
تومان اســت که ۳۰ درصد این مبلغ هم برای 
بیمارستان است و با احتساب مالیات، ۲۰هزار 
و خورده ای به پزشک متخصص می رسد که آن 
هم با تاخیرهای چند ماهه بیمه ها روبرو است.

وی افزود: تعرفه به پاشنه آشیل ما تبدیل شده 
که اگر اصلاح نشود دچار معضل می شویم.

او تاکید کرد: پیشــتر پول هایــی از محل ۱۰ 
درصــد هدفمنــدی یارانه ها دســت وزارت 
بهداشــت بود که در اختیــار بیماران خاص و 
کاهش فرانشــیز و... قرار می گرفت که پارسال 

تمام این بودجه را به دارویاری دادند. از طرفی 
صنــدوق بیماری های خــاص و صعب العلاج 
ایجاد شــد که دســت بیمه اســت؛ بیمه هم 
نیازمند اســناد است و ممکن است مشکلاتی 
رخ دهد. خوب اســت که بیمه در این بخش 
حضور دارد اما ما هــم باید پولی برای کمک 

کردن در مواقع خاص داشته باشیم.
معاون درمان وزارت بهداشــت، گفت: وزارت 
بهداشــت اگر بودجه نداشــته باشــد چگونه 
می خواهــد خدمت رســانی کنــد؟ امیدوارم 
بیمه هــا هم دســت از بدحســابی بردارند تا 

بیمارستان ها دچار مشکل نشوند.

پس از قریب به ۱۰ ســال وقفه در توزیع سراســری شیر 
دانش آموزی، امســال حدود هشت میلیون دانش آموز در 
مدارس ابتدایی دولتی، دو روز در هفته شیر رایگان دریافت 

می کنند.
به گزارش ایســنا، تاریخچه توزیع شیر رایگان در مدارس 
به بالغ بر ۲۰ سال قبل بر می گردد؛ با این حال گرچه بین 
ســال های ۷۹ تا ۹۴ حدود ۱۲ میلیون دانش آموز ایرانی 
در کلیه مقاطع تحصیلی شیر پاستوریزه و استریل دریافت 
کرده اند اما باید گفت عملا از سال ۹۵ به بعد شیر رایگان به 

صورت سراسری در مدارس توزیع نشد.
طبق آمارهایی که مسئولان وقت از توزیع شیر در مدارس 
ارائــه کرده اند، باید گفت از ســال ۹۵ اقداماتی به صورت 
گزیده ای و محدود انجام شــده است به طوری که در سال 
۹۵ در حالی آموزش و پرورش وعده توزیع ۷۰ نوبت شــیر 
در مــدارس را داده بود که شــیر در دو ماه ابتدایی ســال 

تحصیلی توزیع نشد و دلیل آن بدهی و معوقاتی بود که از 
قبل به شــرکت های تامین کننده شیر وجود داشت؛ نهایتا 
نیز علیرغم اینکه استانها به طور میانگین تا ۲۵ نوبت شیر 
در مدارس توزیع کردند اما باز هم به شــرکت های شــیر 

بدهکار شدند.
تا دی ماه ۹۶ نیز اعتباری برای توزیع شیر رایگان به وزارت 
آموزش و پرورش تخصیص نیافت، شاید همین مشکلات در 
تامین بودجه و اعتبار بود که باعث شــد آموزش و پرورش 
اعلام کند که اولویت این وزارتخانه برای توزیع شیر مدارس 
در ســال ۹۷ بر روی مدارس ابتدایی و مناطق محروم و آن 

هم بین ۲۴ تا ۴۰ نوبت شیر در سال تحصیلی است.
امــا این وعده  هم محقق نشــد چراکه بــه زعم وزیر وقت 
آموزش و پرورش، تخصیص اعتبار آن در »هاله ای از ابهام« 
بود و به دلیل مشــکلات درآمدی دولــت و خزانه، امکان 

تخصیص بودجه فراهم نشد.

ســال ۹۸ اولویت نخســت توزیع شــیر رایگان مدارس به 
اســتان های کمتر برخوردار مانند ایلام، بوشــهر، خراسان 
جنوبی، خوزســتان، سیستان و بلوچســتان، کهگیلویه و 
بویراحمــد و هرمزگان تعلق  گرفت و طی دو ســال ۹۹ و 
۱۴۰۰ اگرچه خبرهــای کمرنگی از تخصیص بودجه برای 
شــیر مدارس در لوایح بودجه سالانه شــنیده می شد اما 
به دلیــل پاندمی کووید ۱۹ و تعطیلــی آموزش حضوری 

مدارس، عملا هیچ شیری بین دانش آموزان توزیع نشد.
ســال گذشته اما اعلام شد که وزارت آموزش و پرورش در 
صــدد اجرای طرح »باغ« )بســته های غذایی( برای توزیع 
تغدیه رایگان از جمله شــیر در بین دانش آموزان محصل 
در مناطــق محروم با اولویت دانش آموزان دختر در مناطق 

روستایی، کم برخوردار و عشایری است.
درواقع پیش بینی آموزش و پرورش اجرای طرح »باغ« برای 
همه اســتان ها بود اما به دلیل عــدم تخصیص اعتبارات از 
سوی سازمان برنامه، این طرح به طور کامل محقق نشد و 
شیر رایگان دانش آموزی فقط در بین دانش آموزان مناطق 

کم برخوردار و آن هم تنها در هشت استان توزیع شد.
برای امســال اما نمایندگان در بررسی لایحه برنامه هفتم 
توسعه، توزیع شــیر رایگان در مدارس ابتدایی را تصویب 
کردند و این یعنی توزیع شیر رایگان در بین دانش آموزان 
ابتدایی حداقل برای پنج ســال آینده تکلیفی قانونی است 
که دولت موظف به اجرای آن است و برای تامین اعتبار آن 

باید فکری عاجل شود.
وزارت آمــوزش و پرورش نیز از ابتــدای مهرماه اعلام کرد 
که امســال پس از وقفه حدودا ۱۰ ســاله، شیر رایگان در 
تمام مدارس ابتدایی کشــور و برای دو روز در هفته توزیع 

می شود.
بر اساس اظهارات علی فرهادی معاون برنامه ریزی و توسعه 
منابع وزیر آموزش و پرورش پس از آنکه مهرماه بحث تامین 
اعتبار و امکان بستن قرارداد بدون مناقصه با کسب قیمت 
از ســازمان حمایت از تولید کنندگان و مصرف کنندگان 
و نظارت وزارت بهداشــت و وزارت جهاد کشــاورزی انجام 
شد، وزارت آموزش و پرورش از ۱۲ آبان آماده عقد قرارداد 
با همه شــرکت ها برای توزیع شیر بود اما چون حدود ۱۰ 
سال در توزیع شیر مدارس تعویق افتاده بود کارخانجات و 

شرکت ها آماده تولید این حجم از شیر نبودند.
نهایتا از آذر امســال توزیع شیر در کشور و در چند استان 
از جمله تهران آغاز شــد، البته این توزیع با اولویت مناطق 
محروم و از اســتان های خراسان جنوبی، خراسان شمالی، 

سیستان و بلوچستان، کرمان و گلستان شروع شد.

در حال حاضر مدارس ابتدایی تمام اســتان های کشور به 
جز هرمزگان تحت پوشش توزیع شیر رایگان دانش آموزی 
قــرار دارند. برای مثال همه دانش آموزان شــهر تهران در 
روزهای یکشنبه و چهارشــنبه و برای هفتاد دوره تا پایان 

سال تحصیلی جاری شیر رایگان دریافت می کنند.
توزیع شیر به صورت کامل و ۱۰۰ درصدی مشخصا در ۱۶ 
استان اعم از آذربایجان شــرقی، آذربایجان غربی، اردبیل، 
زنجان، خراسان شمالی، خراسان جنوبی، خراسان رضوی، 
گلســتان، کرمان، سیستان و بلوچســتان، یزد، اصفهان و 
چهارمحال و بختیاری برای دو نوبت در هفته انجام می شود 
و تقریبا شش استان کشور تحت پوشش ۳۰ تا ۷۰ درصدی 

قرار دارند.

معاون درمان وزیر بهداشت:

تعرفههایپزشکیاصلاحنشود،دچارمعضلمیشویم

دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش اعلام کرد

ابلاغ آیین نامه اجرایی جدید مدارس؛ شهریور ۱۴۰۳
دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش گفت: 
نسخه جدید و نهایی آیین نامه اجرایی مدارس 
شهریور ســال آینده ابلاغ خواهد شد. مدیران 
مدارس اشــکالات نسخه آزمایشــی را اعلام 

کنند.
به گزارش ایسنا، محمود امانی دبیرکل شورای 
عالــی آموزش و پــرورش در همایش مدیران 
جدیــد الانتصاب مدارس شــهر تهران که در 
کانون شــهید مفتح برگزار شــد اظهار کرد: 
شــورای عالی آموزش و پرورش یک شــعبه 
از مجلس شــورای اسلامی اســت چون نظام 
تعلیم آموزش و پرورش نیازمند قانون گذاری و 
سیاستگذاری است بنابراین در اکثر کشورهای 

جهان نهاد ویژه ای برای این کار در نظر گرفتند 
و نام آن را شــورای عالی آمــوزش و پرورش 

گذاشتند.
وی با اشــاره به اینکه قدمت رســمی شورای 
عالی آموزش و پرورش در ایران، ۱۰۲ ســال 
است، گفت: شــورای عالی آموزش و پرورش 
یکی از قدی می ترین نهادهای تصمیم گیر در 
حوزه نظام تعلیم و تربیت کشور است که ۱۰ 
ســال قبل از انقلاب مشروطه در سال ۱۲۷۵ 
به نام انجمن معارف توسط افرادی که دغدغه 
تعلیم و تربیت فرزندان این مرز و بوم داشتند 
شکل گرفت و در ســال ۱۳۰۰ به عنوان یک 
نهاد تصمیم گیر و تاثیرگذار در روند آموزش و 

پرورش به طور رسمی پا به عرصه وجود نهاد.
امانی اظهار کرد: از سال ۱۳۹۰ )سال تصویب 
ســند تحول بنیادین آموزش و پرورش( تا به 
امروز ۷ وزیر و ۴ سرپرست در وزارت آموزش 
و پــرورش تغییر کردنــد و اگر ثبات مدیریت 
شــورای عالی آموزش و پــرورش نبود در این 
تغییر وزرا شــاید اکنون اسمی از سند تحول 
بنیادیــن باقی نمی مانــد، هر وزیــر به طور 
میانگین ۲ ســال فعالیت کرده است و قبل از 
آنکه بتواند برنامه ای برای اجرای ســند تحول 

بنویسد، مجبور به ترک وزارتخانه شده است.
دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش مطرح 
کــرد: کار قانونگذاری و سیاســتگذاری کاری 

سخت، تخصصی، فنی و ظریف است که باید با 
حوصله و طمانینه انجام شده تا از جامعیت و 

اتقان لازم برخوردار شود.
وی افزود: برخی  می گویند چرا شــورای عالی 
آموزش و پرورش در سیاســتگذاری و تدوین 

قوانین، مقــررات و آئین نامه های آموزشــی 
و تربیتی ســریع نیســت؟ اساســاً نهادهای 
قانون گــذاری نباید این گونه باشــند، فرایند 
قانون گذاری باید کُند باشد و نباید شتاب زده و 

بدون منطق عمل کرد.

امضای تفاهم نامه همکاری میان کمیته امداد 
و شرکت مخابرات ایران

تفاهم نامه همکاری میان کمیته امداد و شرکت مخابرات ایران با حضور مجتبی 
ذنوبی، رئیس مرکز توسعه فناوری اطلاعات، امنیت و هوشمندسازی کمیته امداد 
و داوود زارعیان، معاون تجاری و خدمات مشتریان شرکت مخابرات ایران به امضا 
رسید. ارتقای همکاری های مشترک و تامین نیازهای ارتباطی امداد امام)ره( از 

اهداف اصلی این تفاهم نامه عنوان شده است.
تسهیل در راه اندازی خدمات ارتباطی بر بستر شبکه فیبر نوری و طراحی و ایجاد 
سامانه تلفن گویا، از دیگر موارد مورد پیگیری در تفاهم نامه همکاری میان کمیته 
امداد و شــرکت مخابرات ایران اســت. این تفاهم نامه در حاشیه برپایی بیست 
و چهارمین نمایشــگاه بین المللی مخابرات، فناوری اطلاعات و اقتصاد دیجیتال 

امضا شد.

کمیته امداد

مدیرکل محیط زیســت و توسعه پایدار شهرداری تهران بر 
ضرورت بازنگری مصوبات گذشته محیط زیستی شهر تهران 
در کارگروه بهداشت محیط ذیل کمیسیون سلامت شورای 

اسلامی شهر تهران تاکید کرد.
به گزارش ایســنا حلیا سادات حســینی  در جلسه کمیته 
بهداشت به قدمت برخی مصوبات محیط زیستی اشاره کرد 
و گفت : بیش از ۱۰ ساله از تصویب برخی مصوبات در حوزه 
محیط زیست، ســلامت و بهداشت گذشته است و باتوجه 
به تغییر فرایند کاری شــهرداری و توسعه شهری بی شک 
نیازمند اصلاح هســتند. از این رو کمیته سلامت بهداشت 
محیط بازنگری مصوبات گذشته را در دستور کار خود دارد. 
مدیر کل محیط زیست و توســعه پایدار شهرداری تهران 
اضافه کرد: ساخت مگامال ها در فرآیند محیط زیست شهر 

تهران معضلاتی ایجاد می کنند که همین موضوع اصلاح و 
بازنگری در مصوبات محیط زیستی را ضروری می کند و باید 

مورد تاکید قرار گیرد.
وی در ادامه با اشــاره به برگزاری اولین دوره لیگ آموزش، 
پژوهشــی همیاران محیط زیســت ویژه پیش دبستانی ها 
موضوعات مرتبط با کارگروه بهداشت اظهارکرد: با تشکیل 
کارگروه ویژه از متخصصان محیط زیســتی در اداره کل ، 
متفق القول به این نتیجه رســیدیم که حوزه آموزش برای 

کودکان را در اولویت کارها قرار دهیم.
حسینی با بیان اینکه روسای محیط زیست مناطق بر حسب 
تخصص و توانمندی هایشان به کارگروه های مختلف تقسیم 
شــده اند، تصریح کرد: به عنوان مثال در  کارگروه ارزیابی و 
اســتاندارد میزان نیاز مطالعات محیط زیستی در خصوص 
هر پروژه احداثی  در سطح تهران مورد بررسی قرار خواهد 
گرفت و با بررسی مصوبات به رفع نقاط ضعف و پیدا کردن 
نقشه راه جدید برای پروژه ها خواهیم پرداخت که این خود 
یک روند تســهیلگر در این حوزه اســت. به گزارش روابط 
عمومی اداره کل محیط زیســت و توسعه پایدار شهرداری 
تهــران وی در پایان گفت: در کارگــروه مدیریت انرژی  با 
اســتفاده از مدیریت جهادی در خصــوص کاهش مصرف 
حامل های انرژی، درصدد بازنگری مصوبات بهینه ســازی و 

استفاده از انرژی های تجدیدپذیر هستیم.

مدیر عامل ســتاد مرکزی معاینه فنی خودروهای تهران 
با ذکر دلایلی از اعضای شــورای اســلامی شــهر تهران 
درخواســت کرد با افزایش تعرفه و نرخ معاینه فنی برتر 
نســبت به معاینه فنی عادی در صوت صلاحدید موافقت 

کنند.
به گزارش ایلنا، شــادی مالکی، مدیرعامل ستاد مرکزی 
معاینه فنی خودروهای تهران در صحن شــورای اسلامی 
شهر تهران درباره افزایش نرخ معاینه فنی برتر نسبت به 
معاینــه فنی عادی گفت: مراکز معاینه فنی بنا به الزامات 
بالادســتی نسبت به انجام معاینه فنی به صورت عادی بر 
اســاس دستورالعمل های وزارت کشور و سازمان حفاظت 

از محیط زیست اقدامات لازم را به عمل  می آورد. 
در برخی از کلانشــهرها -تهران که جزو پیشگامان است 
و دو کلانشــهر دیگر- با اســتناد و توجه به برخی قوانین 
شهرداری ها این اجازه را دارند که بر اساس محدوده های 
خاص کــه دارای بحث های ترافیکی خاص هســتند نوع 
دیگــری از معاینه فنی یعنی معاینــه فنی برتر یا ویژه را 

اعمال کنند.
وی ادامه داد: در این نوع معاینه فنی حدود مجاز معاینه 
فنی نســبت به معاینه فنی عادی متفاوت اســت و هدف 
اصلی از انجــام این طرح هــم ورود خودروهای پاک تر 
به محدوده های خاص ترافیکی اســت. نکته ای که وجود 

دارد این اســت که در هر خط ســالانه پذیرش ۵۴ هزار 
دســتگاه خودرو را داریم که باتوجــه به اینکه ۳۵ درصد 
متقاضیان درخواســت انجام معاینه فنــی برتر را دارند و 
باتوجه به لحــاظ کردن مدت زمانی که مــازاد بر انجام 
معاینــه فنی عادی در معاینه فنــی برتر صورت  می گیرد 
)چیــزی حدود ۵ تا ۶ دقیقه( بنابراین ظرفیت خطوط در 
زمانی که معاینه فنی برتر صادر  می شود به شدت کاهش 

پیدا  می کند.
 در مراکــزی کــه به صــورت خصوصی اداره  می شــود 
ایــن کاهش ظرفیــت و پذیرش تعــداد مراجع به لحاظ 
مالــی آنها را متضــرر  می کنــد. حتــی در مراکزی که 
 خود شــهرداری تهــران نیز قائــل به انجام کار اســت 

این امر حائز اهمیت است.

مدیر کل محیط زیست و توسعه پایدار شهرداری تهران تاکید کرد

تاثیر منفی ساخت مگامال ها بر محیط زیست پایتخت
مدیرعامل معاینه فنی خودروهای تهران درخواست کرد

موافقت با افزایش تعرفه و نرخ معاینه فنی برتر نسبت به معاینه فنی عادی

تشکیل مجمع منطقه اي شهرداران مدارس منطقه ۱۹ 
توسط ۲۰ شهردار منتخب

مجمع منطقه اي شهرداران مدارس منطقه ۱۹ توسط ۲۰ شهردار منتخب بیست 
و سومین دوره طرح شهردار مدرسه تشکیل شد.

به گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه ۱۹، مجمع منطقه اي شــهرداران 
مــدارس منطقه با حضــور ۲۰ نفر از شــهرداران مدارس و کارشناســان اداره 
آموزش هاي شهروندي، تسهیلگران مجری بیست و سومین دوره طرح تشکیل و 
انتخابات نماینده شهرداران مدارس انجام شد. در این نشست هادی قرباني مدیر 
آموزش های شهروندی منطقه ضمن دعوت از شهرداران و معاونین مدارس برای 
ثبت نظرات خود و اعضای خانواده در طرح من شــهردارم دو بر هماهنگی های 
برنامه تنفیص احکام شــهرداران مدارس پس از اتمام امتحانات تأکید و سپس 
به ارائه شــرح وظایف شــهرداران و ارزیابي فعالیت هاي آنها پرداخت و نظرات و 
پیشــنهادات آنها را بررسي کرد. پس از برگزاری انتخابات، الهه رضایی به عنوان 
نماینده شــهرداران مدارس درباره اهــداف و فعالیت هاي خود مواردی را بیان و 
مدیر اداره آموزش هاي شهروندي در خصوص فعالیت های آتی شهرداران مطابق 

با شیوه نامه در ماه هاي آتي گزارشی را بیان کرد.

شهری

وضعیت ذخایر خونی استان تهران تشریح شد
معاون فنی ســازمان انتقال خون اســتان تهران با اشاره به شرایط ذخایر خونی 
در کشــور با توجه به فصل ســرما و آلودگی هوا و کاهش مراجعات ناشی از آن، 
در عین حال گفت: در چندماه اخیر ســعی کردیم فراخوان های خود را در گروه 
خونی -O و +A متمرکز کنیم اما این به این معنی نیست که به سایر گروه های 

خونی نیاز نداریم.
دکتر امیرمســعود ناظمی در گفت وگو با ایســنا، درباره پویش اهدای خونِ مهر 
فاطمی که از ۲۶ آذرماه آغاز شــده و تــا ۱۳ دی ماه مصادف با ولادت حضرت 
زهرا)س( ادامه داد، گفت: هدف ما از این پویش تشــویق خانم هایی اســت که 
شرایط اهدای خون را دارند تا به ما مراجعه کنند. البته مراجعه زنان برای اهدای 
خون نباید به زمان خاصی محدود شود و ما از آنها می خواهیم هر زمان توانستند 

برای اهدای خون مراجعه کنند.
وی افزود: به هر حال در استان تهران یکی از مشکلات و چالش ها این است که 
بیش از ۹۵ درصد اهدای خون توســط آقایان انجام می شود و کمتر از ۵ درصد 
آمار اهداکنندگان را زنان تشکیل می دهند و این درحالی است که مصرف خون 

در برخی بیماری ها و جراحی ها مانند زایمان مختص خانم ها است.
به گفته وی، برخی شرایط عمومی منع اهدای خون مانند سن، وزن، فشارخون 
و ... در زنان و مردان یکســان است و تنها تفاوت ممنوعیت اهدای خون در زنان 
مربوط به دوره شیردهی و بارداری است. معاون فنی سازمان انتقال خون استان 
تهران، تاکید کرد: معمولا روند رصد اهدای خون ما ماهانه است اما مشخص است 
که با برگزاری این پویــش، تغییراتی در روند مراجعه خانم ها برای اهدای خون 
ایجاد شده اســت ولی ما انتظار بیشتری از بانوان داریم. توازن جنسی جمعیت 
استان تهران تقریبا یکسان است و در سایر مشارکت های اجتماعی دیگر خانم ها 
پا به پای آقایان حضور دارند بنابراین خوب اســت که در زمینه اهدای خون هم 

این مشارکت وجود داشته باشد.
وی درخصوص روند اهدای خون بانوان در ۹ ماه نخست سال جاری، اظهار کرد: 
حــدود ۱۷ هزار خانم برای اهدای خون مراجعه کردند که حدود ۱۰ هزار خانم 
توانستند خون اهدا کنند و در همین تعداد بیش از ۴۰ درصد اهداکنندگان بار 
اول بودنــد. در همین بازه زمانی حدود ۴۰۰ نفر از اهدا کنندگان خانم نیز بالاتر 
از ۶۰ سال سن داشتند. ناظمی درباره وضعیت ذخایر خونی استان تهران، بیان 
کرد: ما همواره استانی برای مراجعات ارجاعی درمانی از سایر شهرها بوده ایم، از 
این رو نیاز به خون ممکن اســت بیش از سایر استان ها باشد. در تهران بیش از 
۱۶۵ مرکز درمانــی را از نظر خون و فرآورده های خونی تامین می کنیم. اکنون 
وضعیت ذخایر خونی در مرحله بحرانی نیست اما ذخایر در استان تهران متغیر 
است چون مصرف خون در استان تهران بسیار بالا است. ناظمی درخاتمه با اشاره 
به اینکه قطعا به همه گروه های خونی نیاز است، تصریح کرد: اما در چندماه اخیر 
ســعی کردیم فراخوان های خود را در گروه خونی O_  و A + متمرکز کنیم اما 

این به این معنی نیست که به سایر گروه های خونی نیاز نداریم.

انتقال خون


